
1. Kdo je to? – To je Petr. 

2. Co je to? – To je telefon. 

3. Jaký je telefon? – To je dobrý telefon. 

4. Jaký je ten telefon? – (1) Ten (2) telefon (3) je (4) moderní. 

5. Čí je tričko? – To je moje tričko. (whose) 

6. Co dělá Petr? – Petr studuje. 

7. Kde studuje Petr? – Petr studuje v Brně. 

8. Kdy studuje Petr? – Petr studuje v pondělí. 

9. Odkud je Petr? – Petr je z Brna. 

10. Co máš rád? – Mám rád zmrzlinu. 

11. Koho máš rád? – Mám rád Petra. (I like Petr) 

12. Mám rád mladého muže. – Koho máš rád? 

13. Mám rád mladého muže. – Jakého muže máš rád? 

14. Mám rád vanilkovou zmrzlinu. – Co máš rád? 

15. Mám rád vanilkovou zmrzlinu. – Jakou zmrzlinu máš rád? 

Studuju   Vařím    dělám 
Studuješ    Vaříš    děláš 
Studuje   Vaří    dělá 
Studujeme   Vaříme   děláme 
Studujete    Vaříte    děláte 
Studujou    Vaří     dělají  mají 
 
Locative  
V Brně, ve městě 
V baru, v centru, v Rusku 
V čaji, v tramvaji, v Anglii  
 
A-Feminines: A>Ě 
 
V + KA > CE 
Zastávka: jsem na zastávce 
 
V + KA > CE 
Praha: jsem v Praze  
 
 
JEDU trolejbusem, vlakem, taxíkem 
JEDU šalinou 
JEDU tramvají 
JEDU autem  
 
Jít > Jdu pěšky (I go by walking) 
Jet  >  Jedu autem (I drive). 
Chci, chceš, chce, chceme, chcete, chtějí 
moct > můžu : I can 
muset > musím  I have to 
smět > smím I am allowed 



nemoct > nemůžu : I can not   + infinitive (T-verb form) 

nemuset > nemusím  I do not have to 
nesmět > nesmím I am not allowed   



 


